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JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Zamárdi Város Önkormányzatának képviselő-testülete 2024. február 13-i üléséről 

 

 

Jelen vannak: Csákovics Gyula polgármester 

   Matyikó Zsuzsanna alpolgármester 

   Egyed Zoltán Attila képviselő 

   Elter Imre képviselő 

   Gál Péter képviselő 

   Schwarc Béla képviselő 

 

   dr. Kerekes Gyöngyi jegyző 

   dr. Nagy Ildikó aljegyző 

   Hoffmann Renáta osztályvezető 

   Kétszeri Balázs osztályvezető 

 

 

 

 

Csákovics Gyula polgármester köszönti a képviselő-testület ülésén megjelenteket. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, 7 fő képviselőből 6 fő jelen van. Szabó Gábor 

képviselő jelezte távolmaradását betegség miatt. 

 

 

Napirendi pontnak javasolja az alábbit: 

 

 

➢ Zamárdi Város Önkormányzata képviselő-testületének 2024. évi költségvetéséhez 

kapcsolódó közmeghallgatás 

Előterjesztés írásban, előadó: Csákovics Gyula polgármester 

 

 

A képviselő-testület a napirendi pontokat egyhangú, 6 igen szavazattal elfogadja. 

 

 

➢ Zamárdi Város Önkormányzata képviselő-testületének 2024. évi költségvetéséhez 

kapcsolódó közmeghallgatás 

Előterjesztés írásban, előadó: Csákovics Gyula polgármester 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: A közmeghallgatásra érkezett több írásbeli kérdés, javaslat, 

illetve személyes hozzászólási lehetőséget is kértek. 

A közmeghallgatást megelőzően a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és a képviselő-

testület is ülést tartott, melyek témája többek között szintén a 2024. évi költségvetés volt. 

Röviden tájékoztatja a jelenlévőket és a televízió nézőit, hogy ez évben 2,5 milliárd forintos 

bevételi és kiadási oldallal tervezik a költségvetést, ebből beruházásra több mint 900 millió Ft, 

melynek egy része pályázati összeg. Jelenleg is folyamatban van a Honvéd-Fő utca sarkán lévő 

civil ház felújítása, illetve az Orgona utca és környéke felújítása. Ennek a beruházásnak van 

egy második üteme, melyet saját forrásból szeretnének megvalósítani ebben az évben még. 
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Első kérdést olvassa fel, Sándorits György Nefelejcs utca 3. Az utca állag megóvása, 

fejlesztése a kérdése, illetve az utca végi lejáró tisztítása. 

 

Kétszeri Balázs osztályvezető: A Nefelejcs utcai útburkolattal kapcsolatban elmondja, hogy a 

térségben az összes murvás, zúzalékos út engedélyezési tervezését megkezdték, több utcáé már 

elkészült és több még folyamatban van. Ebben az évben a Nefelejcs utcának is lesz engedélyes 

terve, a következő évben már lehet számolni a burkolással. A GAMESZ addig is az összes 

zúzalékos út kátyúzását folyamatosan elvégzi. Az utca végi lejárók tisztítását többször 

tárgyalták már bizottsági, testületi üléseken is. Utca végeken jelenleg nincs költségvetési tétel 

a tisztításra. Meder tisztításra lehet engedélyt kapni kikötő és kijelölt strand esetében, amely a 

meder felület tisztítását jelenti. Az utóbbi években amikor ilyen jellegű munkát végeztek, azt 

mindig már menetközben leállította a kezelő. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Zamárdi belterületi úthálózata több mint 100 km. Igyekeznek 

minden utat karbantartani, illetve szilárd útburkolattal ellátni. Zamárdi a környékbeli 

településekhez viszonyítva messze a legtöbb útburkolati munkálatokat végezteti el évente a 

költségvetés terhére. Ismert, hogy két strand van Zamárdiban, a 3 km-es hosszú szabad strand 

és a Jegenye tér. A többi utcavég egyik sem strand, de szokásjog alapján itt is biztosítják a lejáró 

stégeket minden évben. A nádasokkal balatoni szinten sok probléma van, sok helyen iszapos is 

a Balaton. Sajnos az utóbbi években minden medertisztítási törekvésüket feljelentéssel hálálták 

meg, így azokat nem tudták befejezni. Másik beadvány Varró Jenő Istváné. Egyik felvetése a 

Tóparti fagyizó és a Mikes Kelemen utca közötti balesetveszélyes kanyar.  

 

 

Kétszeri Balázs osztályvezető: Az önkormányzati közterületen került kialakításra az út, a 

közművek is itt kerültek elhelyezésre, a kanyar „kiegyenesítését” nem tartja életszerűnek. Ezen 

a területen MÁV érintettség van, illetve a vasúttól kis távolságra nem lehet csomópontot 

kialakítani. Az út elhelyezését követően az ingatlanok megközelítése is kérdés lenne. Szakmai 

szempontból nem látja kezelhetőnek az elképzelést. Megfelelő sebességkorlátozással és a 

szabályok betartásával a közlekedésben nem lehet probléma.  

 

 

Csákovics Gyula polgármester: A helyszínen beszéljék át, javasolja megtekinteni a területet. 

Másik javaslata: Knézich utca vasúti oldalán kerékpárutat kellene kialakítani, gyalogjárdával. 

 

 

Kétszeri Balázs osztályvezető: Ahol nagy a gyalogos forgalom, ott célszerű járda kiépítése is, 

ez a településen több helyen meg is valósult az elmúlt években. 

A kérelmező igénye jogos, célszerű lenne bizottsági bejárás során a helyszín megtekintése és 

ezt követően a szükséges lépések megtétele. 

Kerékpárbarát út van a kérdéses területen, továbbá a Knézich utca vasút melletti része már 

MÁV terület, így ez a rész ez kimondottan alkalmas kerékpáros közlekedésre, erre a célra a 

párhuzamos gyűjtőúton kijelölt kerékbarát út megfelelő. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Kérdése még az úrnak, hogy az internet ellátottság Zamárdiban 

nem megfelelő, a fejlesztés is elakadt. 

 

 



3 
 

Kétszeri Balázs osztályvezető: Zamárdi Önkormányzat részéről adtak ki hozzájárulást 

telekommunikációs vezeték kialakításához, ez nem önkormányzati feladat, de támogatják az 

ilyen jellegű fejlesztéseket.  

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Ami önkormányzati lehetőség volt, az a szabadstrandon az 

ingyenes wifi hálózat kiépítése, ez meg is történt. 

Másik észrevétel Szabóné Varga Emese Keszeg köz aszfalt burkolattal történő ellátása. 

 

 

Kétszeri Balázs osztályvezető: A Keszeg köz burkolása évek óta téma, többször tárgyalta a 

képviselő-testület is. Zárt csapadékcsatorna építése szükséges, amelyet a Panoráma utcai 

átemelőig kell megoldani, ez megkétszerezi gyakorlatilag a kivitelezési költségeket. 

A mostani kérelem vízelvezetés nélküli megoldást tartalmaz, az ingatlantulajdonosok ha mást 

nem is, ezt szeretnék kérni. 

A jelenlegi költségvetésben ezzel a megoldással 22 millió forinttal szerepel a kivitelezés, 

amennyiben elfogadásra kerül ez évben is meg is valósul, tehát vízelvezetés nélküli építést 

jelent.  

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Szerepel a költségvetésben, de nem ért vele egyet ebben a 

formában. Fél megoldás lesz, a csapadékvíz miatt további problémák fognak felmerülni. 

Amennyiben erre a célra most 22 millió forintot áldoznak, felesleges pénzkidobás. Egyrészt 

ebben az utcában egy-két állandó lakos van, vannak ennél lakottabb utcák ahol szintén 

burkolatra lenne szükség. Kéri képviselőtársaitól, hogy fontolják meg, szükséges-e most ezt a 

megoldást választani. A kérelmezőktől pedig türelmet kér. 

 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: Sirmer Attila Bácskai utca 17. lakópark javaslatai kérései:   

Két észrevétele van, az első a Bácskai utcai egyik vendéglátóegység konyha elszívó rendszer 

problémája a részükről. Ez nem költségvetési hanem hatósági ügy, erre külön fog választ kapni 

a hivataltól. 

Másik téma a Kiss Ernő-Margó Ede sétány közötti útszakasz (Bácskai utca folytatása) 

túlterheltsége. Olyan témát, problémát érint a lakópark, amelyet a bizottság és a képviselő-

testület már több alkalommal is tárgyalt (autós forgalom, közlekedés, stb.). Ezekre a 

problémákra az idei évben részben már megoldást fognak találni. A vízelvezető árok 

lefedésével gyalogjárda kialakítása fog megtörténni a második félévben.   Simmer Attila leírja, 

hogy a nagyrendezvények idején a fokozottabb forgalom miatt a belső parkoló használata 

problémás ezért forgalomtechnikai módosításra lenne szükség, amelyhez szükséges a lezárt 

területeket is módosítani.  Javaslatát a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság részére továbbítja, 

mivel azonban még ebben az évben van szerződés a nagyrendezvényekre a nagymértékű 

módosítás megfontolandó.  

 

 

A Zamárdi Értékvédő Egyesület kérdései: Mi indokolja, hogy el kell adni a Muskátli utcai 

három telket? Mire fordítják a bevételt?  

Válasz: Ennek a három teleknek közel egy évvel ezelőtt kezdődött az elidegenítésre történő 

kijelölése. Többször tárgyalta a képviselő-testület, a pályázati kiírás miatt az idei évben fog 

megvalósulni a tényleges értékesítés, ha a pályázat eredményes lesz. 
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Csákovics Gyula polgármester: Ez a három terület a széplak-alsói vasútállomás mögötti három 

telek. Több éves folyamat után tudták megvásárolni a MÁV-tól, az ott lévő bérlőket is 

kártalanítani kellett. A cél az lenne, hogy ez a terület pótolja a kereskedelmi ellátás jelenlegi 

hiányát, más célra nem is lenne alkalmas. Az utóbbi években több ingatlant vásároltak, 

elidegenítés tavaly történt két esetben. Mindenki előtt ismert az elmúlt évek gazdasági helyzete, 

a képviselő-testület felelős döntéssel jutott ezekre a megoldásokra.  

 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: Megjegyezni kívánja, hogy az Önkormányzati ingatlan vagyon 

értékesítése nem jellemző a településen: 2019-2020-ban nem volt elidegenítés, 2021-ben egy 

pár ezer m2-es külterületi termőföldet adtak el, 2022-ben pedig egy 3.5 M forintos eladás történt 

ami valójában egy több éve húzódó telekhatár rendezés befejezése volt.  

Értékelhető elidegenítés 2023-ban a Panoráma utcában két kisebb telek eladásával történt, közel 

100 millió forintos bevétellel. Ezek az adatok is mutatják, hogy Zamárdiban egyáltalán nem 

gyakoriak az ingatlan elidegenítések. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Négy éve kezdődött a pandémia, a költségvetésben fél 

milliárdos bevétel kieséssel az első évben.  

 

 

Elter Imre képviselő: A Muskátli u-i ingatlanok értékbecslés szerinti forgalmi értéke: 80 millió 

forint. 

 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: A költségvetési bevételekkel kapcsolatban az Egyesület 

észrevétele az előző évi költségvetési maradványhoz kapcsolódik. Kérdésük, hogy amennyiben 

ekkora valóban a maradvány, akkor miért kell ingatlant eladni. 

 

 

Hoffmann Renáta pénzügyi osztályvezető: Az 1 milliárd forintból 416 millió forint pályázat 

útján elnyert összeg, a többi az Önkormányzat számláján lévő pénzeszköz, ami a teljesített 

bevételek és kiadások összegét mutatja. A 2023. évi beszámolóban ez az összeg látható lesz, a 

zárszámadáskor kerül feltüntetésre. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: A 416 millió forint egy elnyert összeg, elkülönített számlán van 

és a beruházás során lehet felhasználni. Zamárdinak van tartaléka, mindig is volt, erre figyeltek, 

de mivel a bevételek évről-évre csökkennek, az energiaárak emelkedtek, erre fokozottan kell 

figyelniük. A mostani, nehéz időkben óvatosan kell tervezni. 

 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: A harmadik felvetése az Egyesületnek, hogy a két nagy fesztivál 

bérleti díjára is számolják fel az infláció összegét, ahogy a többi közterület-használati díjra is 

teszi az Önkormányzat. Ezen kívül a szálláskiadók nem tudták a szállásokat kiadni. 

Válasz: A két nagy fesztivál esetében nem tudják érvényesíteni az infláció követő bérleti díjat, 

mivel fix bérleti díj van meghatározva a határozott időtartamú bérleti szerződésben. 
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Csákovics Gyula polgármester: A fesztivál első éveiben a szálláshelyek Zamárdiban keresettek 

voltak, sajnos az évek során a szállást kiadók is irreálisan magas árat szabtak meg néhány 

esetben. Saját véleménye egyébként, hogy 2024-ben már nem olyan keresett egy ilyen jellegű, 

több tízezres főt számláló rendezvény, mint a korábbi években. 

A ZamJam az idei évben az eddigi formájában nem kerül megrendezésre, a Balaton Sound , a 

ZamJam-mel együtt veszteséges volt. Ugyanez volt a Volt fesztivállal is, 2023-ban már nem is 

rendezték meg. A kezdeti időszakban is volt, aki ellenezte a Balaton Soundot Zamárdiban, de 

a szálláshelyet azért tudta értékesíteni. 

 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: Az Egyesület következő kérdése, hogy mi indokolja a tagi 

kölcsön nyújtását a Parkolási Kft-nek? 

Válasz: Ez évben a Zamárdi Parkolási Kft beruházásában, megvalósul a Kiss Ernő utca (Eötvös-

Bácskai utca közötti szakasz) a parkoló kiépítése, csapadékvíz elvezetés, stb. melynek teljes 

bekerülési összegével a közbeszerzési eljárás kiírásakor nem rendelkezik a Kft. A munkák 

megkezdésének és lefolytatásának érdekében terveztek az idei évi költségvetésben tagi kölcsön 

igénybevételi lehetőséget, amit nem biztos, hogy igénybe is vesz a Kft. A mielőbbi 

munkakezdés érdekében szükség lehet a tagi kölcsönre ezért tervezték be a költségvetésbe.   

 

 

Csákovics Gyula polgármester: A tervezett szakasz a nyári időszakban fokozottan, gyalogosok 

által is igénybe vett, ezért is indokolt a tervezett beruházás.  

A másik indok, hogy a volt Tolna megyei üdülő területét megvásárolták, beruházást terveznek. 

Az Önkormányzat a területen szeretné olyan épületek elhelyezését a beruházók részéről, amely 

megfelel a városképi előírásoknak és beleillik a környezetbe. Nem titkolt szándékuk a 

beruházók bevonása a terület környezetének fejlesztésébe is, célszerű lenne településtámogatási 

szerződés kötése. 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: Az Egyesület beadványa értelmében a korábbi lakossági 

fórumokon a jelenlévők pozitívan álltak ahhoz a témához, hogy a fesztiválokkal érintett 

területen élők, nyaralóval rendelkező tulajdonosok a közösségi költségvetés tervezésébe 

bevonásra kerülnek.  

Válasz: a téma ilyen formán történő tárgyalására nem emlékszik, de ettől függetlenül a 

költségvetésbe ilyen tételt, hogy „közösségi költségvetés” nem szerepeltethetnek. Számos 

kérdést vetne fel egyébként is, hogy mi számít a fesztivál környezetének, mekkora területet 

vonnának be egy ilyen tervezésbe. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: A rendezvényszervezők által szervezett fórumokon részt vett, 

ott sem hangzott el ilyen formában a költségvetés tervezése. Azt támogatja, hogy a fesztivál 

környezetében lévő területet komplexen kezeljék és a legfontosabb út felújítások, 

karbantartások történjenek meg. 

 

 

Dr. Kerekes Gyöngyi jegyző: Az Egyesület következő egyben utolsó kérdése a civil ház 

rekonstrukciós munkáihoz kötődik. Azt írják, hogy Kb. 108 M Ft volt felhasználva 2023-ban, 

2024-ben pedig 121 M Ft került betervezésre. Kérik a két összeg részletes bemutatását. 

Válasz: A 2023. évi tervezett 108 Mft. összeg  nem került felhasználásra, elkülönített számlán 

van jelenleg is elhelyezve. A beruházás elkezdődött kifizetés 2023-ban nem történt.   
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Az idei évi tervezett 121 MFt összeg módosított összeg, mivel további költségek merültek fel. 

A különbözetet az Önkormányzat ez évi költségvetésében biztosítják. 

Több írásbeli kérdés nem érkezett. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: A jelenlévők szóban tehetnek fel kérdéseket. 

 

 

Kántor Yvette: Gyermekkorát, fiatal felnőtt korát itt élte Zamárdiban, majd elköltözött, de 

mindig is kétlaki életet élt. Jelenleg ismét Zamárdiban él, munkája is megengedi ezt most, mivel 

home officeban dolgozik. Az elmúlt 10-15 évben míg hazalátogatott, minden alkalommal 

rácsodálkozik, hogy mennyi minden fejlődött, épült a településen. Az iskolaépület felújítása, 

bölcsőde épült, a sétány kialakítása, virágosítás, fásítás, stb. Tudomása van arról is, hogy az 

iskolába a környező településekről is beíratják a gyermekeket. A közösségi és a hitélet is 

pezsgő. Mindezek ellenére mindig a problémák kerülnek előtérbe, és nem a jót látják meg, 

hanem a rosszat emelik ki az emberek. Ami nagyon pozitív még a költségvetésben, hogy 

tartalékot tudnak képezni évről-évre, amit kevés önkormányzat engedhet meg magának. 

Ismét itt élőként szeretne a közösségi életben aktívan részt venni és segíteni a települést. 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Köszöni a jelenlévők nevében is a pozitív észrevételeket. 

Szerencsére a kritikákon kívül azért akad pozitív támogatás is, a környező települések között is 

Zamárdit pozitív előjellel emlegetik.  

 

 

Szakáli Anna: Magánemberként szeretné elmondani, hogy a maradvány felhasználását, vagy 

fel nem használását az Értékvédő Egyesület részéről nem igazán tudja értelmezni, nem is érti. 

A Zamárdi Berkenye Kör Egyesület részéről szeretne segítséget kérni. Köszönik azt a 

lehetőséget, hogy a civil szervezetek, társaságok használhatják a Közösségi Házat.  

Jó lenne egy megoldás arra, hogy a felhalmozott székek ne a nagyteremben kerüljenek 

elhelyezésre, sajnos raktár jelleget kölcsönöz ennek a szép helyiségnek. 

 

 

Gál Péter képviselő: Mint a közösségi házban érintett, ez egy örökölt helyzet a számukra. Sajnos 

nincs olyan helyiség, ahová raktározni tudnának dolgokat.  

 

 

Szakáli Anna: Szeretné továbbá megkérdezni, hogy a felújításra kerülő civil házban mely 

egyesületek fognak tevékenykedni? 

 

 

Csákovics Gyula polgármester: Eddig is ez az épület adott helyet pár egyesületnek, de az eredeti 

cél alapján továbbra is az, hogy a közösségi házat mentesítve kisebb összejövetelekre tudják 

használni a helyi civil szervezetek. Lesz egy társalgó helyiség is a felújított épületben. 

 

Hamarics Imre: Batthyány utcai ingatlantulajdonos. A költségvetésben látta a forgalomlassító 

műtárgy betervezését, köszöni a döntést támogatóknak. 
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Vidékfejlesztési pályázatokban szívesen segít, mert lát a költségvetésben olyan tételeket, 

amelyek saját forrásból kíván az Önkormányzat megvalósítani. Például a GAMESZ darus autó 

beszerzése, külterületi utak helyreállítása is. Ezek mind 100 %-os támogatottságú pályázatok. 

2024-ben pályázati források várhatóak temetőkre vonatkozóan, közösségi terekre, intézményi 

konyha felújításra is. Továbbra is felajánlja ezzel kapcsolatban a segítségét. 

 

Gál Péter képviselő: Szeretné megköszönni a felszólalóknak, résztvevőknek a kulturált 

hozzászólásokat. 

 

Csákovics Gyula polgármester: Köszöni mindenkinek az írásbeli és szóbeli észrevételeket, 

javaslatokat, a közmeghallgatásról készült jegyzőkönyv elérhető lesz annak elkészültét 

követően az önkormányzati honlapon. 

 

 

A közmeghallgatáson több kérdés nem merült fel, így Csákovics Gyula polgármester 

megköszöni a megjelenést és a közmeghallgatást bezárja. 

 

 

kmft 

 

 

 

Csákovics Gyula        dr. Kerekes Gyöngyi 

  polgármester        jegyző 

 


